
P R O T O K Ó Ł    Nr  VII/2011
z  Sesji Rady Gminy Szczytniki  odbytej w dniu 29 kwietnia  2011 r.

w sali posiedzeń Urzędu Gminy

W sesji udział wzięło 15 radnych według załączonej listy obecności, Wójt Pan  Marek 
Albrecht, Zastępca Wójta Pan Dariusz Wawrzyniak, Skarbnik Gminy Pani Małgorzata Bloch.
Porządek obrad:
1. Otwarcie sesji.
2. Ustalenie porządku obrad.
3. Przyjęcie protokołu z ostatniej  sesji.
4. Informacja o pracy Wójta w okresie międzysesyjnym.
5. Informacja  przewodniczących  Komisji  Rady  o  pracach  komisji  w  okresie 

międzsesyjnym.
6. Zapoznanie z korespondencją do Rady Gminy.
7. Interpelacje.
8. Podjecie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie zasad udzielania i rozmiaru obniżek 

tygodniowego  obowiązkowego  wymiaru  godzin  dydaktycznych,  wychowawczych 
i opiekuńczych dla nauczycieli, którym powierzono stanowiska kierownicze w szkołach, 
przedszkolach, dla których organem prowadzącym jest Gmina Szczytniki,.

9. Podjecie  uchwały  w  sprawie  zawarcia  porozumienia  pomiędzy  Gminą   Szczytniki  
a Miastem Kalisz.

10.  Podjecie uchwały w sprawie powołania komisji ds. komunalizacji mienia.
11. Odpowiedzi na interpelacje
12. Zapytania, wolne wnioski.
13. Zakończenie sesji.
Punkt 1 – Otwarcie sesji.

Otwarcia  Sesji  o  godz.  9.00  dokonał  Przewodniczący  Rady  Gminy  Szczytniki  Pan 
Andrzej Kupaj   i stwierdził, że na ogólny stan 15 radnych na sesję przybyło 15, zapewniając 
tym sam quorum wymagane dla prawomocności obradowania oraz podejmowanych uchwał. 
Punkt 2 - Ustalenie porządku obrad.

Przewodniczący  Rady  poinformował,  że  nie  będzie  zmian  budżetowych  i  w  p.  10 
proponuje rozpatrzyć sprawę „Podjecie uchwały w sprawie powołania komisji ds. komunalizacji 
mienia”  ze  względu  na  zmiany  osobowe,   zwrócił  się  o  zgłaszanie  uwag  w  sprawie 
przedstawionego porządku obrad.

Wobec  braku    uwag  w  sprawie  porządku  obrad  Przewodniczący  Rady  poddał  pod 
głosowanie  zaproponowany  porządek  obrad.  W wyniku  głosowania  Rada  przyjęła  porządek 
obrad  –  jednogłośnie  (głosowało  15  radnych)  Przewodniczący  Rady poinformował,  że  sesja 
będzie przebiegać wg porządku dziennego w brzmieniu jak wyżej.
Punkt 3 - Przyjęcie protokołu z ostatniej sesji.

Przewodniczący Rady zwrócił się o zgłaszanie  uwag w sprawie protokołu z ostatniej 
sesji.

Wobec braku  uwag w sprawie protokołu Przewodniczący Rady zarządził głosowanie  
w sprawie jego przyjęcia.

Rada   Gminy  w  głosowaniu  jawnym  jednogłośnie  (głosowało  15  radnych)  dokonała 
przyjęcia protokółu z ostatniej sesji.
Punkt 4 - Informacja o pracy Wójta w okresie międzysesyjnym.

Wójt Pan Marek Albrecht – poinformował, że w okresie międzysesyjnym 
- odbył  się  przetarg  na  rewaloryzacje  skweru  przy  pomniku  ks.  A.Kordeckiego  w 

Szczytnikach, Gmina otrzyma dotacje, Gmina poniesie wydatek na tę inwestycje to 184 
tys. zł,

- został  ogłoszony przetarg na koparko-spycharkę,
- wysłano ponad 80 wezwań do zapłaty zaległości,
- do Urzędu Marszałkowskiego złożono wniosek na dofinansowanie do budowy sceny w 

Szczytnikach,  wypożyczenie sceny  kosztuje ok. 4 tys. zł na dobę,



- podpisano  umowę  na  naprawy dziur  w drogach,  koszt  60  tys.  zł  +  VAT,  będzie  to 
wykonane w terminie do 9 maja br.

- 13 liderów z sołectw wzięło udział w szkoleniu w Ostrzeszowie w sprawie odnowy wsi,
- w Starostwie odbyło się spotkanie w sprawie dopłat do PKS,
- w dniu 10 kwietnia br. wziął udział w odsłonięciu tablicy pamiątkowej w Kościele w 

Iwanowicach upamiętniającej ofiary Katynia i katastrofy smoleńskiej,
- nawiązano  współpracę  w  sprawie  rekultywacji  wysypiska  w  Pośredniku,  firma 

geologiczna będzie rekultywować poprzez składanie odpadów powiertniczych,
- bez  wiedzy  Wójta  rozpoczęto  remont  Domu  Nauczyciela  w  m.  Górki,  budynek  jest 

przeznaczony do sprzedaży i przed sprzedażą jest remontowany za gminne pieniądze – 
tak nie może być, decyzje o sprzedaży podejmie Rada Gminy,

o radna  Pani  Alicja  Skrzybalska  –  stwierdziła,  ze  w  przeszłości  w  sprawie 
remontów przed sprzedażą takie praktyki remontów były stosowane,

o radny  Pan  Piotr  Zimny  –  zapytał,  czy  jest  prawda,  że  ocieplanie   Domu 
Nauczyciela jest finansowane ze środków za czynsze,

o Z-ca  Wójta  Pan  Dariusz  Wawrzyniak  –  stwierdził,  ze  wszystkie  wpłaty  za 
czynsze  stanowią  wpływy  do  budżetu  gminy  i  teoretycznie  remont  jest 
wykonywany za te środki,

o radna  Pani  Alicja  Skrzybalska  –  poinformowała,  że  w  przeszłości  padło 
stwierdzenie, że wpływy z czynszów nawet nie pokrywają bieżącego utrzymania 
obiektów,

o radny Pan Krzysztof Zawadzki – zapytał, czy będą wyciągnięte konsekwencje do 
osoby,  która  dopuściła  się  samowoli  i  podjęła  decyzje  o  remoncie   Domu 
Nauczyciele, są jeszcze inne obiekty i inni administratorzy – w przyszłości nie 
może dochodzić do takich incydentów,

o Przewodniczący Rady Pan Andrzej Kupaj – stwierdził, że remont powinien być 
rozpoczynany od dachu,

- Z-ca  Wójta  Pan  Dariusz  Wawrzyniak  –  poinformował,  że  Komisja  negatywnie 
zaopiniowała projekt w sprawie likwidacji Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki 
Zdrowotnej w Szczytnikach i utworzenia Niepublicznego ZOZ, przy Ośrodku Zdrowia w 
Stawie  jest  przepełnione  szambo  i  Kierownik SPZOZ Pan Marek Sobański  deklaruje 
wybudowanie „przydomowej” oczyszczalni ścieków, jest do podjęcia decyzja w sprawie 
remontu Ośrodka Zdrowia w Stawie i termomodernizacji,

- radny Pan Zbigniew Karczewski – zgłosił wniosek zorganizowania spotkania Kierownika 
SPZOZ na wspólnym posiedzeniu komisji rady,

- radny  Pan  Grzegorz  Ostrowski  –  zapytał,  czy  naprawy dróg  już  się  rozpoczęły,  kto 
decyduje o tym co, gdzie i kiedy jest robione, czy ktoś z Urzędu Gminy jeździ w teren, 
kto uczestniczy w tych naprawach aby nie przeoczyć ubytków, podczas naprawy dróg 
potrzebna jest dbałość ze strony Urzędu Gminy, kto się zajmuje drogami?

- Z-ca  Wójta  Pan  Dariusz  Wawrzyniak  –  poinformował,  ze  na  naprawy  dróg  operat 
opracował Pan Wiktor Piętka,

- radny  Pan  Tadeusz  Buchwald  –  zapytał,  czy  co  będzie  robione  z  mniejszymi 
popękaniami na drogach,

Punkt  5  -  Informacja  przewodniczących  Komisji  Rady  o  pracach  komisji  w 
okresie międzsesyjnym.

- Przewodnicząca  Komisji  Zdrowia  Pani  Alicja  Skrzybalska  –  poinformowała,  ze  w 
okresie  międzysesyjnym  odbyły  się   posiedzenia  Komisji,  przedmiotem  obrad  była 
sprawa funkcjonowania Ośrodków Zdrowia,  omówiono sprawę podwyższenia  pensum 
dla  dyrektorów  placówek  oświatowych,  w  posiedzeniu  brał  udział  Prezes  Oddziału 
międzygminnego Związku Nauczycielstwa Polskiego Pan Antoni Roter,

- Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej Pani Danuta Świątek poinformowała, ze odbyły się 
dwa posiedzenia Komisji, przedmiotem obrad była ocena wykonania podatków, odbyło 
się posiedzenie wyjazdowe – szkolenie w sprawie absolutorium,
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- Przewodniczący  Komisji  Rolnictwa  Pan  Zbigniew  Karczewski  –  poinformował,  ze 
odbyły się dwa posiedzenia Komisji: w dniu 11 marca br. -  przedmiotem obrad była 
sprawa funkcjonowania oczyszczalni ścieków, wybory do Wielkopolskiej Izby Rolniczej, 
w  dniu  20  kwietnia  br.  –  przedmiotem  posiedzenia  była  sprawa  zakupu  koparko-
spycharki, projekt Wieloletniego Planu Inwestycyjnego, remont Domu Nauczyciela w m. 
Górki,

Punkt 6 – Zapoznanie z korespondencją do Rady Gminy.
Przewodniczący Rady Pan Andrzej Kupaj poinformował, że w okresie międzysesyjnym do 

Rady wpłynęła następująca korespondencja:
- pismo sołtysa z Iwanowic II w sprawie oświetlenia ulicznego i ścieżki rowerowej,
- pismo  Pani  Józefy  Przepiórka  zam.  w  Szczytnikach  w  sprawie  wymiany  okien  w 

wynajmowanym lokalu mieszkalnym,
- pismo  najemców  lokali  mieszkalnych  w  Domu  Nauczyciela  w  m.  Górki  w  sprawie 

wykupu mieszkań,
Po  zapoznaniu  Rady  z  treścią  pism  Przewodniczący  Rady  zwrócił  się  o  zgłaszanie 

ewentualnych uwag w powyższej sprawie
- radny Pan Piotr Zimny – poinformował, że był z Panem Paszkowskim w Poznaniu na 

rozprawie  w  Wojewódzkim  Sądzie  Administracyjnym  i  podczas  rozprawy  usłyszał 
stwierdzenie,  że  najemcom,  którzy  maja  swoje  mieszkania  nie  przysługuje  prawo 
wykupu po cenie zaniżonej o 50%,

- radny Pan Kazimierz Bączyk – stwierdził,  że należałoby sprawdzić czy w przypadku 
nauczycieli dodatek mieszkaniowy nie jest wyższy od czynszu,

- radny Pan Zbigniew Karczewski – stwierdził, ze chciałby zapoznać się z opinia radcy 
prawnego w sprawie uchwały dotyczącej sprzedaży lokali w Iwanowicach,

Wobec  braku  dalszych  uwag  Przewodniczący  Rady  .  zaproponował  przekazanie  spraw 
według właściwości do załatwienie Panu Wójtowi.
Punkt 7 - Interpelacje.

- radny  Pan  Piotr  Zimny  –  zapytał  kiedy  Panu  Zbigniewowi  Paszkowskiemu  zostaną 
zwrócone zasadzone przez WSA w Poznaniu koszty sądowe, zapytał  dlaczego zostały 
zabrane kosze na segregacje odpadów,

- radny Pan Paweł Domagała – poinformował, że w drodze powiatowej Krowica Zawodnia 
– Staw są duże dziury i zwrócił się o interwencje w tej sprawie do Starostwa w Kaliszu,

- radna pani Alicja Skrzybalska – zapytała, czy w tym roku w ramach robót publicznych 
do Stawu do sprzątania zostanie zatrudniona jakaś osoba, strażacy OSP w Stawie maja 
problem  z  garażem,  potrzebny  jest  drugi  garaż,  w  pobliżu  jest  miejsce  na  gruncie 
Gminnej Spółdzielni, zwróciła się o udzielenie pomocy w nabyciu gruntu pod garaż,

- radny Pan Roman Siciarek – stwierdził że droga powiatowa Szczytniki – Sobiesęki jest 
utrzymywana tylko na odcinku od Szczytnik do Iwanowic, dalej jest dużo dziur,

- radny  Pan  Tadeusz  Buchwald  –  poinformował,  ze  strażacy  z  OSP  w  Marcjanowie 
powycinali krzaki przy drodze w Popowie i trzeba spowodować posprzątanie gałęzi,

- radny  Pan  Bogumił  Jankowski  –  poinformował,  ze  gminna  koparko-spycharka  nie 
zawsze się sprawdza przy naprawie dróg i zachodzi potrzeba wynajmu równiarki,

- radny Pan Paweł Domagała – stwierdził, ze praca wynajmowanej równiarki powinna by 
nadzorowana, powinna być potwierdzana praca faktycznie wykonana,

Punkt 8 - Podjecie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie zasad udzielania i  
rozmiaru obniżek tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin dydaktycznych,  
wychowawczych i opiekuńczych dla nauczycieli, którym powierzono stanowiska 
kierownicze w szkołach, przedszkolach, dla których organem prowadzącym jest  
Gmina Szczytniki.

Przewodniczący  Rady Pan Andrzej  Kupaj  zwrócił  się  o  zgłaszanie  uwag i  propozycji  w 
powyższej sprawie.

- radna Pani Alicja Skrzybalska – stwierdziła, że podjecie tej uchwały będzie skutkowa 
tym, że wydatki z budżetu gminy  na oświatę zmniejsza się o 80 tys. zł.

3

3



Wobec  braku  dalszych  uwag  Przewodniczący  Rady  poddał  pod  głosowanie  projekt 
przedmiotowej uchwały, w wyniku którego Rada jednogłośnie podjęła Uchwałę Nr VII / 26 / 11 
(głosowało 15 radnych).
O godz. 10.00 Przewodniczący Rady ogłosił 15 min. przerwę.
Punkt 9 - Podjecie uchwały w sprawie zawarcia porozumienia pomiędzy Gminą 
Szczytniki a Miastem Kalisz.
      Po przerwie o godz. 10.15 obrady wznowił Przewodniczący Rady pan Andrzej Kupaj 
przy obecności wszystkich radnych.

Następnie Przewodniczący Rady zwrócił się do Skarbnika Gminy o omówienie projektu 
uchwały w powyższej sprawie.

Skarbnik  Gminy  Pani  Małgorzata  Bloch  –  omówiła  projekt  uchwały  w  powyższej 
sprawie, poinformowała, ze dotyczy to czworga dzieci z terenu Gminy,

- radny  Pan  Krzysztof  Zawadzki  –  zapytał,  czy  w  przypadku,  gdy  w  gminnych 
przedszkolach są wolne miejsca to Gmina musi płacić za czyjeś fanaberie,

- radny Pan Zbigniew Karczewski – zapytał jakich dzieci dotyczą te opłaty, czy wśród nich 
nie ma dzieci niepełnosprawnych,

- Skarbnik Gminy Pani Małgorzata Bloch – poinformowała, ze jedno dziecko uczęszcza do 
przedszkola integracyjnego,

Wobec  braku  dalszych  uwag  Przewodniczący  Rady  poddał  pod  głosowanie  projekt 
przedmiotowej uchwały, w wyniku którego Rada jednogłośnie podjęła Uchwałę Nr VII / 27 / 11 
(głosowało 15 radnych).
Punkt  10 -  Podjecie  uchwały w sprawie  powołania komisji  ds.  komunalizacji  
mienia.

Przewodniczący Rady poinformował, że w związku z nowa kadencja Rady trzeba uzupełnić 
skład osobowy Komisji i zwrócił się o zgłaszanie kandydatów spośród radnych zgłaszanie uwag 
do projektu uchwały.

- radny Pan Zbigniew Karczewski jako kandydata zgłosił radnego pana Piotra Zimnego,
- radny Pan Bogumił Jankowski jako kandydatkę zgłosił radną Panią Alicję Skrzybalską,

zgłoszeni kandydaci wyrazili zgodę na kandydowanie.
W związku z brakiem dalszych zgłoszeń Przewodniczący Rady zarządził głosowanie w 

sprawie  powołania  w/w  osób  w  skład  Komisji.  W  wyniku  głosowania  jawnego  Rada 
jednogłośnie powołała w/w kandydatów w skład Komisji (głosowało 15 radnych)

Wobec  braku   uwag  Przewodniczący  Rady  poddał  pod  głosowanie  projekt 
przedmiotowej uchwały, w wyniku którego Rada jednogłośnie podjęła Uchwałę Nr VII / 28 / 11 
(głosowało 15 radnych).
Punkt 11 -   Odpowiedzi na interpelacje  
Wójta Pan Marek Albrecht  poinformowała że:

- jest naprawiana droga powiatowa w m. Kuczewola – Szczytniki i Szczytniki - Sobiesęki 
Drugie, później będzie naprawiana droga Szczytniki – Radliczyce,

- odnośnie  wycinki  krzaków  przy  drodze  powiatowej  w  m.  Radliczyce  Starostwo 
nawiązało  współpracę  z  sołtysem,  mieszkańcy  za  oczyszczenie  drogi  z  krzaków 
otrzymali pozyskane drewno,

- za kosze na segregacje odpadów Gmina nie płaciła, firma je po prostu zabrała,
Punkt 12- Zapytania, wolne wnioski.

Wójt Pan Marek Albrecht – poinformował, że Starostwo zwróciło się o wskazanie  miejsca 
budowy chodnika przy drodze powiatowej, poinformował, ze sam nie chce podejmować decyzji, 
zwrócił się do Rady o wskazanie, poinformował, że starostwo będzie partycypować w budowie 
w kwocie 20 tys. zł., zaproponował budowę chodnika w m. Krowica Zawodnia,

- radny Pan Maciej Ziółkowski – zgłosił wniosek budowy chodnika w m. Radliczyce, 
- radna Pani Urszula Młynek – zgłosiła wniosek budowy chodnika w m. Popów,
Wobec braku dalszych  wniosków Przewodniczący  Rady zarządził  głosowanie  w sprawie 

wyboru miejsca budowy chodnika spośród zgłoszonych. Przechodzi ten wniosek, który otrzyma 
najwięcej głosów „za”
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- radna  Pani Urszula Młynek – wycofała  wniosek budowy chodnika w m. Popów,
- wniosek Pana Wójta - za wnioskiem głosowało 5 radnych, 
- wniosek radnego Pana Macieja Ziółkowskiego - za wnioskiem głosowało 10 radnych,

W związku z powyższym Rada zadecydowała o budowie chodnika w m. Radliczyce.
- radny Pan Maciej Ziółkowski – zapytał co robić z krzakami przy drogach gminnych,
- Pan Wójt – poinformował, że w ramach współpracy z mieszkańcami, za oczyszczenie i 

uporządkowanie z gałęzi można pozwolić  zabrać pozyskane drewno,
- radny Pan Piotr  Zimny  –  zapytał,  czy  na  nową koparkę  będą  robione  zapisy,  komu 

zgłaszać zapotrzebowanie na jej pracę,
- radna Pani Alicja Skrzybalska – poinformowała,  ze do niej  wpłynął wniosek od Pana 

Musiałowicza ze Stawu o udzielenie mu pomocy przy naprawie drogi,
- radny  pan  Zbigniew  Karczewski  –  zapytał  kiedy  radni  otrzymają  ostateczny  projekt 

Wieloletniego  Programu Inwestycyjnego,  i  jaką  kwotę  planuje  się  wydać  na budowę 
dróg,

- Pan Wójt – poinformował, że chciałby inwestować równomiernie na całej Gminie, w tym 
roku planuje wykonać na drogach podbudowy z kamienia, w przyszłym roku kłaść asfalt, 
w tym roku kwota na drogi planuje się wydać 378 tys. zł

Punkt 13 -  Zakończenie sesji.
Przewodniczący Rady poinformował, że wszyscy radni złożyli oświadczenia majątkowe 

za  2010  r.  W  związku  z  omówieniem  wszystkich  punktów  porządku  obrad,  o  godz.10.50 
Przewodniczący Rady zamknął obrady.  

Protokołował:

Inspektor 
Mirosław Kowalski
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